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افسانه محرابی - مدیر کل دفتر صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت 
صنعت- به اجرای »پروژه رونق تولید« در صنایع نساجی به عنوان یکی از صنایع 
اولویت دار در وزارت صنعت اشاره کرد که در این پروژه بسته های حمایتی از 
تولیدکنندگان مانند معافیت از مالیات، معافیت های بیمه ای، معافیت از سود بالای 
بانکی، تسهیلات تأمین مواد اولیه و ماشین آلات و ... مدنظر قرار خواهد گرفت.

به گزارش سرویس خبر و گزارش نساجی امروز،  وی در گفت وگو با برنامه 
رادیویی نود و هشتی ها )کاری از رادیو اقتصاد( گفت: طبق برآورد صورت گرفته، 
سالیانه بین 6۸ تا 91 میلیون متر پارچه چادر مشکی مورد نیاز است که در حال 
حاضر کارخانه نساجی حجاب شهر کرد به عنوان تنها تولید کننده داخلی قادر به 
تولید 10 میلیون متر پارچه چادر مشکی است.در سال های گذشته چهار واحد 
تولیدی مانند کرپ  ناز، یزد باف، چادر بافت آذربایجان شرقی و نای زرین خوانسار 
به دلایل مختلف مانند عدم بهره مندی از دانش فنی ، واردات ماشین آلات دست 

دوم و کمبود مواد اولیه متوقف شدند.
محرابی ابراز امیدواری نمود که با نوسازی و بازسازی کارخانه کرپ  ناز توسط 
سرمایه گذار بخش خصوصی، این مجموعه بتواند 10 میلیون متر پارچه چادر 

مشکی تولید و روانه بازار مصرف نماید.

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت صنعت ادامه داد: در 
زمینه تولید پارچه چادر مشکی دو بحث بسیار مهم یعنی »دسترسی به مواد اولیه 

مناسب« و »بهره مندی از دانش فنی به روز« وجود دارد. 
این مقام مسئول، نبود مزیت رقابت داخلی نسبت به محصولات وارداتی را از 
عوامل رکود بازار داخلی برشمرد و معتقد بود: تولیدکنندگان داخلی به تکنولوژی 
محصولات وارداتی دست پیدا نکرده اند و به همین دلیل از نظر کیفی قادر به 

رقابت با چادر مشکی های تولید ژاپن، چین، کره و تایلند نیستند. 
محرابی تصریح کرد: در حال حاضر پارچه چادر مشکی تولید داخل ارزان تر اما 
میزان عرضه آن به مراتب کمتر از مشابه خارجی است و تنها یک درصد از نیاز 

مصرف کنندگان به چادرمشکی را برطرف می کند.
به گفته وی، تنگاتنگ بودن فضای رقابتی و بالا بودن حاشیه سود پارچه های 
وارداتی در بازار، ریسک سرمایه گذاری را کم کرده و باعث شده این مسأله 
در مورد پارچه چادر مشکی بسیار محرزتر شود اما مشکل مذکور برای تمام 
پارچه های کشور وجود دارد؛ برای مثال طبق آمار سال گذشته ۲۲ هزار تن پارچه 
به صورت رسمی وارد کشور شد در حالی که طبق آمار جهانی یونیدو حدود ۲70 
هزار تن پارچه وارد شده است! این ارقام به خوبی بیانگر واردات غیر رسمی پارچه 
است. مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت صنعت اظهار 
داشت: حجم بالای واردات غیر رسمی پارچه چادر مشکی و وابستگی بسیار به 
واردات مواد اولیه و دانش فنی، ریسک سرمایه گذاری در این صنعت را کاهش 
داده؛ همچنین عدم امکان رقابت قیمتی با محصولات وارداتی که هیچ گونه 
حقوق و عوارض گمرکی نمی پردازند، به مشکل تولید پارچه چادر مشکی در 

کشور دامن می زند. 
محرابی به اجرای »پروژه رونق تولید« در صنایع نساجی به عنوان یکی از صنایع 
اولویت دار در وزارت صنعت اشاره کرد که در این پروژه بسته های حمایتی از 
تولیدکنندگان مانند معافیت از مالیات، معافیت های بیمه ای، معافیت از سود بالای 
بانکی، تسهیلات تأمین مواد اولیه و ماشین آلات و ... مدنظر قرار خواهد گرفت.

به زودی اجرایی خواهد شد؛ پروژه رونق تولید در صنایع نساجی و پوشاک
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دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران با بیان اینکه 
طرح برخورد با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق به شهرستان ها رسیده است، گفت: 
برخورد ها در مرحله اول کمتر از 100 میلیون دلار تاثیر داشته و حدود ۵ درصد 
از راه را طی کردیم. سعید جلالی  قدیری  درباره طرح برخورد با عرضه کنندگان 
پوشاک قاچاق اظهار کرد: این طرح که از سال گذشته در تهران آغاز شده بود 

امسال نیز از ابتدای تیرماه آغاز شده و ادامه دارد.
 به گزارش خبرگزاری میزان، دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و 
پوشاک ایران با بیان اینکه این طرح به شهرستان ها نیز تسری پیدا کرده است، 

افزود: در شهرستان ها این موضوع تبدیل به رویه شده است و سازمان های 
صنعت استان ها با همکاری اتحادیه های صنفی شهرستان ها به فروشگاه های 
عرضه کننده پوشاک خارجی با ارسال نامه تذکر دادند که اگر به عرضه پوشاک 

قاچاق ادامه دهند با آن ها برخورد می شود.
وی گفـت: آماری از تعداد برخورد با فروشگاه های متخلف در شهرستان ها 
نداریم، امیدواریم در این زمینه اطلاع رسانی شود تا جو روانی بر قاچاقچیان 

اثرگذار و ریسک هایی برای آن ها داشته شود.
قدیری با بیان اینکه این برخورد ها به منزله از بین رفتن قاچاق نیست خاطرنشان 
کرد: طبق آمار مدیر فناوری اطلاعات ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، برخورد ها 
در مرحله اول کمتر از 100 میلیون دلار تاثیر داشته و حدود ۵ درصد راه را طی 

کردیم و این بدین معنی است که قاچاق همچنان وارد کشور می شود.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک با تاکید بر اینکه قاچاق پوشاک 
با هر دلاری مقرون به صرفه است و اینکه افزایش قیمت دلار موجب کاهش 
قاچاق شده درست نیست، تصریح کرد: ماهیت قاچاق مربوط به پوشاک استوک 
است، این پوشاک ها در دنیا پس از اینکه فصل آن ها تمام می شود با قیمت نازلی 
به فروش می رسند که حتی هزینه نخ آن هم را پوشش نمی دهد بنابراین با هر 
دلاری به صرفه است. وی گفت: این پوشاک ها پس از ورود به کشور با نصب 

برند های مطرح به فروش می رسند.

 دبیر اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران : 
تاثیر برخورد با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق 5 درصد بوده است

نایب رئیس هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران با 
بیان اینکه مشکلات مربوط به تامین مواد اولیه در زمینه پوشاک هنوز برطرف نشده 

است، از افزایش حدود ۳0 درصدی قیمت پوشاک در ماه های اخیر خبر داد.

مجید نامی با بیان اینکه افزایش قیمت پوشاک در بازار خرده فروشی به علت افزایش 
قیمت مواد اولیه بوده است، گفت: پوشاک هیچ وقت مشمول قیمت گذاری نبوده 
اما در ماه های اخیر نسبت به مدت مشابه در سال گذشته، شاهد افزایش حدود ۳0 
درصدی قیمت ها بوده ایم. وی با بیان رکود در بازار پوشاک، اظهار کرد: مشکلات 

مربوط به تامین مواد اولیه در زمینه پوشاک هنوز برطرف نشده است. 
به گفته نایب رئیس هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران، 
مشکل جدیدی که در زمینه تامین مواد اولیه تولید پوشاک وجود دارد این است که 
اخیرا اعلام شده به جز الیاف، سایر محصولات موجود در زنجیره تأمین مواد اولیه 
باید به جای ارز نیمایی، از ارز سنا یا اشخاص استفاده کنند، که این موضوع موجب 
افزایش قیمت مواد اولیه می شود. از طرف دیگر ارز سنا یا ارز صرافی ها نوسانات 

شدید دارد و از نظر در دسترس بودن نیز قابل اعتماد نیست.
 وی افزود: اجرای این طرح باعث می شود بخشی از صنایع که به سایر مواد اولیه به 

جز الیاف نیاز دارند و به ویژه شرکت های پوشاکی، دچار مشکل شوند.

افزایش 30 درصدی قیمت پوشاک
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سیدمحمد مقدسی- رئیس هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران- 
در گفت وگو با برنامه رادیویی کالای ایرانی اعلام کرد: صنایع نساجی از نظر 
قدمت، اشتغال زایی و قدرت تخصصی، سابقه قابل توجهی در ایران دارد اما 
متأسفانه مورد حمایت قرار نمی گیرد زیرا حدود 9۵ درصد اقتصاد کشور، دولتی 
است و صنعت نساجی جزو ۵ درصد صنایعی به شمار می آید که تحت حمایت 

دولت قرار ندارد.
به گزارش سرویس خبر و گزارش نساجی امروز، مقدسی ضمن بیان مطلب 
البته امسال وزیر محترم صنعت، نساجی را به عنوان یک  یادآور شد:  فوق 
صنعت اولویت دار مدنظر قرار داده که امیدوارم در اولویت بندی های تعریف 
شده، عملکرد موفقیت آمیزی داشته باشند اما این موفقیت، مستلزم مشارکت با 

تشکل های تخصصی نساجی و پوشاک است.
به  اشاره  ضمن  ایران،  نساجی  متخصصین  جامعه  مدیره  هیئت   رئیس 
پیشرفت چشمگیر صنایع نساجی و پوشاک در ترکیه، یکی از دلایل این 
رشد را حمایت های ثابت دولت ترکیه از تولیدکننده دانست و گفت: برای 
مثال نوسانات جهانی نرخ پنبه ، مشمول تولیدکننده ترک نمی شود و طبق 
ادامه  تولید  به  ثابت  تمام شده  نرخ  با  بازار هدف مشخص  و  برنامه ریزی 
می دهد و دولت، مابه التفاوت های موجود را در قالب سیاست های حمایتی 

می پردازد. 
ویژگی های  و  بازار  تولید،  زمینه  در  توضیحاتی  ارائه  به  ادامه  در  مقدسی 
منسوجات بی بافت پرداخت و گفت: منسوجات بی بافت یکی از زیرشاخه های 
سایر  با  مقایسه  در  متأسفانه  که  نساجی محسوب می شود  تولیدی صنایع 

گرایش های این صنعت در کشور ما چندان مورد توجه قرار نگرفته است. 
حوزه  این  به  کمتر  دانشگاهی  فضاهای  و  آموزشی  زیربناهای  افزود:  وی 
می پردازند و زمانی که مباحث آموزشی یک حوزه، کمرنگ باشد، خروجی 
نیز کمرنگ خواهد بود لذا متخصصان نساجی نیز حضور چندان پر رنگی در 

منسوجات بی بافت ندارند.

مهندس مقدسی به رادیو اقتصاد گفت: تولید صنعتی منسوجات بی بافت در 
دنیا، قدمت بالایی ندارد و عمر آن به 70-60 سال می رسد در کشور ما نیز 

سابقه چندان پررنگ و طولانی ندارد.
این متخصص نساجی تصریح کرد: منسوجات بی بافت در صنایع پزشکی، 
ساختمان سازی،  راه سازی،  بهداشتی،  آرایشی،  بهداشتی،  بیمارستانی، 
فیلترسازی، خودروسازی، هواپیماسازی، کشتی سازی، گردشگری، بسته بندی 
و تبلیغات، صنایع چرم ، پوشاک، ایزوگام، انواع عایق ها، ورزشی، کشاورزی، 
فرش ماشینی و موکت حضور پررنگی دارد اما علی رغم این گستردگی فراوان، 
جایگاه چندان مطلوبی در کشور ما ندارد در حالی که می تواند جایگاه به مراتب 

بالاتری داشته باشد.
وی ضمن بیان این مطلب که متأسفانه از نظر مباحث تخصصی و آموزشی 
اهمیت خاصی به منسوجات بی بافت در کشور داده نمی شود، افزود: امروزه 
حداقل ۳0 درصد از منسوجات تولیدی جهان بر منسوجات بی بافت متمرکز 

است در حالی که این رقم در کشور ما کمتر از 10 درصد می باشد. 
مقدسی یادآور شد: در برخی موارد منسوجات بی بافت حداقل ۳ تا 4 برابر 
هزینه ها را کاهش می دهد که از نظر مسائل اقتصادی بسیار حائز اهمیت و 

قابل توجه است. 
به گفته این فعال صنعتی، هزینه گان جراحی یک بار مصرف و استریل، نصف 
هزینه گان با پارچه تاری- پودی است، ضمن این که عمر مفید گان پارچه  ای 
پس از ده  ها بار شست وشو و استریل به حداقل می رسد و امکان رشد باکتری 
به خصوص در صورت استفاده از پاک کننده های ثابت افزایش پیدا می کند؛ 
بنابراین استفاده از گان یک بار مصرف از نظر بهداشتی و اقتصادی بسیار 

منطقی و مقرون به صرفه است. 
رئیس هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران به استفاده گسترده و 
فراگیر سایر کشورها از منسوجات بی بافت در تولید باند و گاز اشاره کرد که 
صرفه جویی در هزینه ها و بهداشتی تر بودن محصولات مذکور را به همراه 

دارد.
وی اذعان داشت: طبق تعریف سازمان جهانی استاندارد، منسوجات بی بافت 
لایه یا شبکه ای از الیاف منظم یا غیرمنظم آرایش یافته ای که به وسیله ایجاد 
اصطکاک، اتصال یا پیوستگی به وجود می آید. الیاف در پارچه های تاری- 
پودی، ممکن است به صورت غیریکنواخت کنار هم قرار بگیرند اما در فرایند 
بی بافت، به صورت کاملًا یکنواخت و همگن کنار هم هستند که این امر، 

امتیاز و ضریب بهداشتی منسوجات بی بافت را افزایش می دهد.   
رئیس هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران،  ۵0 درصد ضایعات 
منسوجات بی بافت را قابل بازیافت اعلام کرد و گفت: مابقی نیز می تواند از 

طریق سوزاندن به انرژی تبدیل شود.

صنایع نساجی و پوشاک در ایران، اولویت دار اما مغفول!
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عضو هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران از واردات سالانه 100 تا 
1۲0 میلیون دلار چادر مشکی به کشور خبر داد. به گفته وی این در حالی است 
که با هزینه ۲0 تا ۲۵ میلیون دلار می توانیم یک خط تولید 10 میلیون متری 

چادر مشکی راه اندازی کنیم.
 علیرضا حائری از مصرف سالیانه 70 میلیون متر چادر مشکی در کشور خبر داد 
و گفت: در حال حاضر فقط یک شرکت در شهرکرد که اخیرا راه اندازی شده 
با ظرفیت تولید 10 میلیون متر در سال چادر مشکی تولید می کند. هنوز همه 
ظرفیت این شرکت فعال نشده است و در صورت فعالیت این شرکت با ظرفیت 

کامل،  حدود 1۵ درصد نیاز کشور به چادر مشکی تامین می شود. 
به گزارش ایسنا، وی افزود: پیش از این چند شرکت دیگر نیز چادر مشکی تولید 
کرده بودند، اما چون تکنولوژی تولید این محصول را نداشتند نتوانستند در بازار 
حضور داشته باشند؛ چراکه برای تولید چادر مشکی تکنولوژی خاصی مورد نیاز 
است تا رنگ این محصول در برابر آفتاب و سایش تغییر نکند و گرد وخاک 

نگیرد.
 عضو هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران با بیان اینکه سالانه 100 تا 
1۲0 میلیون دلار برای واردات چادر مشکی هزینه می شود، تصریح کرد: این در 
حالی است که با ۲0 تا ۲۵ میلیون دلار می توانیم یک خط تولید 10 میلیون متری 
چادر مشکی راه اندازی کنیم؛ یعنی ارزی که سالانه برای واردات چادر مشکی 

از کشور خارج می شود می تواند برای راه اندازی پنج کارخانه 10 میلیون متری 
هزینه شود که در این صورت می توانیم ظرف یک سال نیاز کشور را تامین کنیم.
 به گفته وی، با توجه به اینکه ماشین آلات تولیدی مشمول تحریم ها است و 
در زمینه نقل و انتقالات پول نیز مشکلاتی وجود دارد، واردات ماشین آلات به 
راحتی صورت نمی گیرد، اما غیرممکن نیست.  حائری با بیان اینکه کشورهای 
دیگر بهتر از ما نیازمان را تشخیص می دهند، گفت: در حال حاضر چادر مشکی از 
کشورهای جنوب شرقی آسیا همچون چین، اندونزی، تایلند و کره به کشور وارد 
می شود.  وی افزود: صنعت نساجی در بخش های فرش ماشینی، الیاف پلی استر،  
پارچه و سایر بخش ها پیشرفت خوبی داشته، اما با توجه به مصرف بالای چادر 
مشکی، تولید نشدن آن در کشور تبدیل به نماد عدم توسعه و پیشرف این صنعت 
شده است. بنابراین وزارت صنعت، معدن و تجارت باید هر چه زودتر برای رفع 

این مشکل اقداماتی انجام دهد.
 عضو هیئت مدیره جامعه متخصصین نساجی ایران در ادامه با اشاره به لزوم 
تخصیص مشوق و تسهیلات برای تولید چادر مشکی،  اظهار کرد: در بخش تولید 
و واردات چادر مشکی مافیایی وجود ندارد بلکه بخش بازرگانی نیاز کشور به چادر 
مشکی را تشخیص داده و برای تامین آن اقدام کرده است؛  در حالیکه بخش 
صنعت در چهل سال گذشته تشخیص نداده که ایران بزرگ ترین مصرف کننده 

چادر مشکی است و در این زمینه کم کاری کرده است.

با پول واردات چادر مشکی می توانیم 5 کارخانه تولید چادر راه  بیندازیم!

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس معتقد است ماشین آلات کارخانجات 
نساجی قدیمی هستند بنابراین در رقابت با چین و ترکیه از نظر کیفیت و 

قیمت جا مانده و نمی توانند بازارهای جهانی را به دست آورند.
حمید گرمابی عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس  با اشاره به مشکلات 
صنعت نساجی، گفت: تولیدکنندگان فعال در این صنعت همانند صنایع دیگر 
برای واردات مواد اولیه با مشکل روبه رو هستند چراکه به دلیل محدودیت های 

ارزی واردات نهاده های مورد نیاز صنعت نساجی به سختی انجام می گیرد.
 به گزارش خبرگزاری خانه ملت ، نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس 
شورای اسلامی افزود: اگرچه تولیدکننده برای صادرات پوشاک و محصولات 
نساجی با موانع بسیاری دست و پنجه نرم می کند اما بازگشت ارز حاصل از 
صادرات را می توان اصلی ترین دغدغه آن ها برای تولید و صادرات دانست. 

وی به بازدید از غرفه فرش در نمایشگاه تولید داخلی مشهد اشاره کرد و 
یادآور شد: تولیدکنندگان فرش دست باف ناچارند نخ های باکیفیت را از خارج 
با ارز گران قیمت وارد کنند و پس از صادرات قالی های نفیس ارز حاصله را 
در سامانه نیما عرضه کنند که به زعم فعالان این اقدام توجیه اقتصادی ندارد.

 عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در 
واقع به دلیل سیاست های بانک مرکزی صادرات فرش تا حدودی متوقف 
شده است، اضافه کرد: در دو دهه اخیر ماشین آلات و تکنولوژی های مورد 
نیاز صنعت نساجی به روز رسانی نشده و هزینه چندانی برای آن تخصیص 

پیدا نکرده است.
 گرمابی ادامه داد: ماشین آلات کارخانجات نساجی قدیمی هستند بنابراین در 
رقابت با چین و ترکیه از نظر کیفیت و قیمت جا مانده و نمی توانند بازارهای 

جهانی را به دست آورند.  
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: تامین 
افزایش نرخ ارز چند برابر شده است؛ به طور  سرمایه در گردش به دلیل 
مثال اگر واحد تولیدی در گذشته به یک میلیارد تومان سرمایه در گردش 
نیاز داشت حال با توجه به نرخ رشد ارز این رقم به ۳ میلیارد تومان افزایش 
پیدا کرده که بانک ها نیز نمی توانند کمک چندانی در تامین این تسهیلات 

انجام دهند.

ماشین آلات قدیمی؛ نفس صنعت نساجی را در رقابت با چین و ترکیه گرفته است
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یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید روکش صندلی هواپیما با خاصیت 
آبگریزی شده است. یک شرکت ایرانی، تولیدکننده انواع روکش های صندلی 
مخصوص صنایع هوایی و ریلی، موفق به تولید روکش صندلی هواپیمای آبگریز 

در مقیاس آزمایشگاهی شده است. 
بهداد نکویی اصفهانی، مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان گفت: دو سال 
پیش در حاشیه نمایشگاه نانو با پتانسیل های نانو آشنا و بعد از آن به استفاده 
اولین  توسعه،  و  تحقیق  سال  دو  از  بعد  شدیم.  علاقه مند  فناوری  این  از 
محصول نانویی  تحت عنوان روکش های صندلی هواپیما با خواص آبگریز  

را به تولید رساندیم. 
این  مزیت های  از  یکی  افزود:  وی  نانو،  فناوری  توسعه  ستاد  گزارش  به 

فناوری حفظ ویژگی های اولیه پارچه و در عین حال بروز رفتار آبگریزی 
است؛ در حالی که معمولا با دستکاری سطح پارچه برخی ویژگی های پارچه 
دستخوش تغییر می شود که در این فناوری، این مشکل وجود ندارد. نکویی 
درباره برنامه های این شرکت برای توسعه خط تولید این محصول گفت: 
برای تولید انبوه، لازم است که تجهیزات مربوط به پلاسمای سرد خریداری 

و در شرکت نصب و راه اندازی شود. 
از روکش های  و  نیستند  هواپیمایی  تنها شرکت های  ما  چرا که مشتریان 
صندلی در قطار، کشتی ، اتوبوس  و تالارهای سطح شهر استفاده می شود. 
بنابراین اگر بازاریابی این محصول به خوبی انجام شود، می توان ظرفیت 
تولید را به گونه ای افزایش داد که نیاز به خرید دستگاه پلاسمای سرد باشد.

در یک شرکت دانش بنیان محقق شد؛ تولید روکش صندلی هواپیما با فناوری نانو

نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران با بیان اینکه 
با  تاثیری بر صنعت پوشاک کشور نداشته است، گفت:  ممنوعیت واردات 
توانست  فقط  این ممنوعیت  پوشاک،  میلیون دلاری  واردات 60  به  توجه 

جلوی این حجم از واردات را بگیرد.
بهرام شهریاری درباره تاثیر ممنوعیت واردات بر صنعت پوشاک، اظهار کرد: 
ممنوعیت واردات پوشاک به همراه 1400 قلم کالا دیگر یک اجبار بوده که 

توسط دولت صورت گرفت.
 به گزارش خبرگزاری میزان،  نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی 
و پوشاک ایران  تصریح کرد: با توجه به واردات 60 میلیون دلاری پوشاک، 
این ممنوعیت فقط توانست جلوی این حجم از واردات را بگیرد در حالی که 
۲.۸ میلیارد دلار پوشاک به صورت قاچاق وارد کشور می شود که علی رغم 

اقداماتی که صورت گرفت فقط 100 میلیون دلار آن کاهش یافت.

 وی با بیان اینکه ممنوعیت واردات تاثیری بر صنعت پوشاک کشور نداشته 
است، افزود: البته این ممنوعیت می تواند تاثیرگذار باشد به شرطی که برنامه 
ریزی لازم برای تامین مواد اولیه و حمایت از واحد های پوشاک صورت گیرد.
 شهریاری خاطرنشان کرد: تاثیر ممنوعیت واردات در حدی بوده که بازار 
برند هایی که قانونی وارد می شدند به دست تولیدکنندگان داخلی افتاده است.
 نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرکنندگان نساجی و پوشاک با اشاره به 
صادرات پوشاک در سال های گذشته گفت: در سال های گذشته بخش قابل 
توجهی از صادرات را به دلیل اینکه قیمت ارز در کشور پایین نگه داشته شد 
از دست دادیم تا جایی که این حجم به صفر رسید و واردات به صرفه شد در 

نتیجه به جز بازار های صادراتی بازار داخل را نیز واگذار کردیم.
 شهریاری ادامه داد: هشت تا 10 سال زمان برد تا بازار های صادراتی خود را 
ازدست بدهیم و این انتظار که، چون واردات ممنوع شده، طی چند ماه بتوانیم 

آن ها را مجددا به دست بیاوریم فکر اشتباهی است. 
وی خاطرنشان کرد: بهترین اقدامی که در این زمینه می توان انجام داد این 
است که طی چند سال آینده بازار های عراق، روسیه و افغانستان را که امکان 
صادرات به آن ها وجود دارد را هدف قرار دهیم البته به شرطی که نرخ دلار 

را واقعی نگه داریم.
 نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرکنندگان نساجی و پوشاک تاکید کرد: اگر 
دولت مجددا بخواهد قیمت دلار را سرکوب کند، نه تنها طی یک تا دو سال 
آینده صادرات از بین خواهد رفت بلکه مجددا واردات به صرفه خواهد شد و 

با حجم زیاد واردات مواجه خواهیم شد.

نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران: 
ممنوعیت واردات تاثیری بر صنعت پوشاک نداشته است
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عبدالمجید اجتهادی مدیر کل پیشگیری و نظارت بر قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
اظهار کرد: در چهار ماهه نخست امسال در شعب ویژه رسیدگی به پرونده های 
قاچاق کالا و ارز، ورودی پرونده ها ۲۸ درصد افزایش داشته و همچنین رسیدگی به 

پرونده ها نیز ۲6 درصد بیشتر از سال گذشته شده است.
وی در نشست خبری افزود: در این مدت، کشف پرونده های کلان با ارزش یک 
میلیارد ریال 47 درصد افزایش یافته و پرونده های ملی با ارزش ۵ میلیارد ریال، 
افزایش ۵۲ درصدی داشته است. همچنین در بحث وصولی پرونده ها نیز 96 درصد 
افزایش وصولی داشته ایم. به گزارش اعتمادآنلاین، مدیر کل پیشگیری و نظارت بر 
قاچاق کالا و ارز تعزیرات در پاسخ به سوالی در خصوص آخرین وضعیت پرونده های 
خودروهای لوکس گفت: این خودروها همچنان در انبار سازمان اموال تملیکی فارس 

نگهداری می شوند.

 عبدالمجید اجتهادی خاطرنشان کرد: ابتدا بحث امحای این خودروها مطرح شد 
اما بعدها مسئولان تصمیم گرفتند استفاده بهتری از این خودروها شود و تصمیم 
به صادرات خودروها مطرح شد. مدیر کل پیشگیری و نظارت بر قاچاق کالا و ارز 
سازمان تعزیرات افزود: در رابطه با صادرات این خودروها هم مشکلاتی ایجاد شد 
و در نهایت به عنوان کالای قاچاق هنوز در انبار سازمان اموال  تملیکی نگهداری 
می شوند. وی در خصوص موضوع قاچاق کالا گفت: در بحث کالاهای ورودی 

منسوجات و پوشاک بیشترین آمار پرونده های قاچاق را تشکیل می دهد.
مدیر کل پیشگیری و نظارت بر قاچاق کالا و ارز سازمان تعزیرات در خصوص 
دستگاه های تولید ارز دیجیتال اظهار کرد: در این رابطه تعداد زیادی پرونده  در 

استان های مختلف وارد شعب سازمان تعزیرات شده است.
پرونده هایی که تشکیل شده و دستگاه های ماینری که الان وجود دارد به صورت 
غیرقانونی وارد کشور شده و به این دلیل تحت عنوان کالای مجاز مشروع در شعب 
سازمان تعزیرات حکومتی در حال رسیدگی است. اجتهادی در خصوص قاچاق 
گوشی هایی که در گمرک مانده بود، گفت: بعضی پرونده ها تحت عنوان قاچاق 
بوده و برخی پرونده ها تحت عنوان گرانفروشی بوده است.  آنهایی که تحت عنوان 
گرانفروشی است ما ضبط به نفع دولت نداریم ولی آنهایی که به عنوان کالای قاچاق 
کشف شده و عمدتا به سازمان جمع آوری و فروش امور اموال تملیکی واگذار شده 

است که یا به حال افراد عادی فروخته شده و یا وارد بازار شده است.
وی افزود: تعدادی که تعیین تکلیف نشده بود مربوط به پرونده های تخلفات ارزی 
بود که کسانی که ارز دریافت کردند و تحت عنوان گرانفروشی رسیدگی شد که 

طبیعتا پرونده که رسیدگی شود اموال باید به صاحبان برگردد.

مدیر کل پیشگیری و نظارت بر قاچاق کالا و ارز تعزیرات: 
بیشترین پرونده های قاچاق مربوط به ورود پوشاک است

یک شرکت ایرانی تولیدکننده موکت، توانست از فناوری نانو در تولید محصول خود 
استفاده کند، این موکت آنتی باکتریال بوده و تولید و فروش آن آغاز شده است. 

اولین محصول نانویی یک شرکت ایرانی تولیدکننده موکت، موفق به دریافت 
گواهی نامه نانومقیاس شد. این شرکت اخیراً اقدام به ارائه فناوری ساخت موکت های 

آنتی باکتریال با استفاده از نانومواد شده است.
به گزارش ستاد توسعه فناوری نانو، سیامک سلیمی، از بخش تحقیق و توسعه 
این شرکت درباره شروع فعالیت این شرکت در حوزه فناوری نانو گفت: این شرکت 
یکی از شرکت های بزرگ تولیدکننده موکت های خانگی و تافتبنگ -موکت های 
صنعتی- الیاف، نخ و مستربچ، رنگدانه های صنعتی و انواع روغن های صنعتی ، 
رزین ها و چسب های مخصوص صنعت نساجی ، ژئوممبران ها و ژئوکامپوزیت ها، 

گرانول، پلی پروپیلن و مواد عایق ساختمانی است.

نسبت  تمایز  ایجاد  و  نوآوری  ارائه  ما  راهبردهای  از مهم ترین  افزود: یکی  وی 
فناوری نانو در کشور و  به توسعه  با توجه  بازار است.  به محصولات موجود در 
پتانسیل های این فناوری در بهبود عملکرد محصولات، این شرکت تصمیم به 

استفاده از این فناوری در محصولات خود گرفت.
سلیمی خاطر نشان کرد: ما برای تولید موکت های آنتی باکتریال از نانوذرات اکسید 
روی استفاده کردیم؛ با به کارگیری این نانوذرات، علاوه برخواص آنتی باکتریال، 
ویژگی هایی نظیر ضدحساسیت و ضدبو نیز در محصول نهایی ایجاد شد. سلیمی از 
تولید چند هزار متر از این موکت های آنتی باکتریال نانویی طی ماه های اخیر خبر داد 
که تمامی این موکت ها توسط یکی از مشتریان پیش خرید شده است. از کاربردهای 
این موکت های آنتی باکتریال می توان به استفاده از آن ها در محیط های بیمارستانی، 

خانگی و مساجد اشاره کرد.

با خاصیت آنتی باکتریال؛ موکت های نانویی به بازار رسید
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وزیر کشور به همراه جمعی از معاونین خود از کارخانه تولید چادرمشکی حجاب 
شهرکرد بازدید و در جریان مشکلات این واحد تولیدی قرار گرفت.

وزیر کشور به همراه جمعی از معاونین خود از کارخانه تولید چادرمشکی حجاب 
شهرکرد بازدید و در جریان مشکلات این واحد تولیدی قرار گرفت. به گزارش 
فارس، عبدالرضا رحمانی فضلی در حاشیه بازدید از کارخانه حجاب شهرکرد 
گفت: این واحد تولیدی سالانه ۵/۵ میلیون مترمکعب چادر مشکی تولید می کند 

که در سال جاری این عدد به ۵/۸ میلیون متر مکعب می رسد.
اینکه این کارخانه تنها تولیدکننده چادر مشکی در کشور  بیان  با   وزیر کشور 
است، خاطرنشان کرد: کیفیت محصولات تولیدی این کارخانه بسیار بالا است؛ 

بنابراین تمام تولیدات این کارخانه به فروش می رسد؛ دستگاه های دولتی می توانند 
به مناسبت های مختلف برای تجلیل از بانوان به این کارخانه سفارش تولید دهند که 
این مسئله همان حمایت از کالای ایرانی است.  وی مشکل اصلی کارخانه حجاب 
شهرکرد را تولید رنگ عنوان کرد و اظهار داشت: می توان از ظرفیت مؤسسات علمی 
برای تأمین رنگ موردنیاز این کارخانه استفاده کرد تا از واردات این محصول بی نیاز 
شویم. رحمانی فضلی در ادامه با تشریح اهداف سفر خود به چهارمحال و بختیاری، 
توضیح داد: گزارش گیری از وضعیت امنیت و اقتصادمقاومتی از مهم ترین دلایل 
سفر به این استان بود، خوشبختانه این استان وضعیت بسیارخوبی در زمینه امنیت 
دارد و هماهنگی دستگاه های نظامی و اقتصادی نیز مطلوب است. وزیر کشور با 
تأکید بر اینکه چهارمحال و بختیاری یک عقب افتادگی تاریخی دارد، یادآور شد: از 
همین  تریبون از بانک ها و مؤسسات بزرگ برای سرمایه گذاری در این استان دعوت 
می شود؛ قطعا مجموعه استانداری و دستگاه های مربوطه همکاری لازم را با آن ها 
انجام می دهند.  اقبال عباسی نیز در حاشیه بازید از کارخانه حجاب شهرکرد با اشاره 
به دستاوردهای سفر وزیر کشور به چهارمحال و بختیاری، گفت: وزیر کشور در 
جلسات متعددی از جمله شورای تأمین، اقتصادی مقاومتی، شورای اداری و دیدار با 
اصحاب رسانه شرکت کردند؛ همچنین از کارخانجاتی از جمله چادرمشکی حجاب 

نیز بازدید کردند.

بازدید وزیر کشور از تنها کارخانه تولید چادرمشکی در شهرکرد

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک دوخته اصفهان گفت: 
تحریم ها در هر بخش اثراتی داشته است اما این موجب از کار افتادن صنایع کوچک 

فعال در حوزه پوشاک نشده است. 
ابراهیم خطابخش در ارتباط با مشکلات صنایع کوچک حوزه پوشاک اظهار داشت: 
تأمین مواد اولیه با قیمت مناسب از مشکلات صنایع کوچک فعال در حوزه پوشاک 

است که با حمایت برطرف می شود، با توجه به فرمایش مقام معظم رهبری، در سال 
رونق تولید باید از تولیدکنندگان پشتیبانی شود تا در وضعیت عرضه در بازار بهبود 

حاصل شود. 
به گزارش تسنیم ، وی افزود: اگر به صنایع کوچک با وام هایی با بهره کم کمک 
شود آنها می توانند موقعیت خود را حفظ کنند چرا که اخذ مالیات های سنگین و سایر 

هزینه ها پاسخگوی تولید نیست.
 رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک دوخته اصفهان با بیان اینکه 
تحریم ها موجب توقف در تولید نشده است، خاطرنشان کرد: تحریم ها در هر بخش 
اثراتی داشته  است اما این موجب از کار افتادن صنایع کوچک فعال در حوزه پوشاک 

نشده و ما امیدواریم که این روند همواره ادامه داشته باشد.
وی با اشاره به حمایت بیشتر از صنایع بزرگ نسبت به صنایع کوچک عنوان کرد: 
از هر دو باید حمایت شود زیرا صنایع کوچک هم به طور صد درصد نقش موثر و 

امیدوارکننده ای در بهبود وضعیت تولید و اشتغال دارند.

تحریم ها موجب توقف در تولیدات صنایع کوچک نشده است
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با حضور استاندار گیلان، نخستین مرکز تخصصی خدمات یادگیری فنی و 
حرفه ای گروه کارخانجات هپی لند در صنعت پوشاک کشور افتتاح شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای استان گیلان، به 
مناسبت هفته ملی مهارت مراسم افتتاحیه نخستین مرکز تخصصی آموزشگاه 
آزاد صنعت پوشاک آموزش فنی و حرفه ای گروه کارخانجات سرزمین شاد )هپی 
لند( در شهرستان انزلی با حضور استاندار گیلان، معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استاندار، فرماندار شهرستان رشت، مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی، مدیرکل 

اداره کل آموزش فنی و حرفه ای و جمعه از مسئولان شهرستانی برگزار شد.. 
 ارسلان زارع، استاندار گیلان، در مراسم افتتاحیه نخستین مرکز تخصصی 
خدمات یادگیری فنی و حرفه ای پوشاک کشور در کارخانه هپی لند منطقه آزاد 

انزلی گفت : آموزشهای مهارتی منجر به اشتغال، ضرورت امروز کشور است که 
با همکاری صنایع، توسعه کمی و کیفی می یابد.

 در ادامه این مراسم، محمد حسینی،  مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان 
گیلان، با بیان رویکردها و سیاستهای سازمان آموزش فنی و حرفه ای گفت: 
مهارت آموزی و بهره گیری از آن برای دستیابی به اشتغال و بهره وری در محیط 

کار از اهداف مهم این سازمان است.
 وی در ادامه با اشاره به طرح های اجرایی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای 
استان گیلان افزود: طرح چند منبع درآمدی کردن روستاییان با هدف ارائه 
آموزشهای تلفیقی دارای ارزش افزوده و تقویت فضای کسب و کار در روستاها 
مبتنی بر رسته های اولویت دار در طرح تکاپو از اقدامات ویژه این  اداره کل در 

سال رونق تولید است.
 حسینی بیان کرد: بخش خصوصی با ارائه آموزش های متنوع و فراگیر و با 
بهره گیری از منابع و توانمندی های کارآمد نقش مهمی در رونق اشتغال دارد و 
در حال حاضر برای ۳0 مرکز صنعتی کشور مجوز آموزش برای عموم جامعه از 

سوی سازمان آموزش فنی و حرفه ای صادر شده است.
 گفتنی است گروه کارخانجات سرزمین شاد از سال 1۳۸۵ در شهرک صنعتی 
شماره  دو منطقه آزاد انزلی با ایجاد هلدینگ های تجاری در قالب سه شرکت 
نوین بافان پرنگ، سرزمین شاد و پرنگ فام شروع به کار نموده و انواع پوشاک 
خردسالان و نوجوانان را طراحی، تولید و با نام تجاری هپی لند فعالیت می کند.

افتتاح نخستین مرکز تخصصی خدمات یادگیری آموزش های فنی و حرفه ای 
گروه کارخانجات هپی لند در صنعت پوشاک کشور

پنبه در سطح 90 هزار و ۲۵0 هکتار از اراضی کشت شد که این میزان 10 
درصد فراتر از برنامه اجرایی بوده و در مقایسه با سال گذشته از رشد ۲7 درصدی 

برخوردار است.
ابراهیم هزار جریی پیش بینی کرد برنامه تولید پنبه در سال زراعی جاری به طور 

کامل محقق و ۲۲۸ هزار تن وش پنبه تولید شود.
 به گزارش خبرگزاری صدا و سیما ، وی با پیش بینی دستیابی به عملکرد حدود 
۲۵۳0 کیلوگرم وش در واحد سطح، گفت: برآورد می شود رشد 1۲ درصدی 
عملکرد در مقایسه با سال گذشته داشته باشیم که در این صورت، برنامه تولید به 

طور کامل محقق و به میزان ۲۲۸ هزار تن وش پنبه تولید می شود.

مجری طرح پنبه وزارت جهاد کشاورزی: 
رشد 2۷ درصدی کشت پنبه در سال زراعی جاری
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عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: بر اساس بررسی کمیته رصد قاچاق، ۲ میلیارد 
و ۸00 میلیون دلار قاچاق در حوزه پوشاک داریم.

سعید باستانی عضو کمیسیون صنایع مجلس و معادن مجلس شورای اسلامی 
گفت: بیش از یکسال پیش این کمیسیون در خدمت برخی تشکل های فعال در حوزه 

پوشاک بودیم و در آن جلسه موضوع قاچاق پوشاک را بررسی کردیم. 
به گزارش خبرگزاری دانشجو، وی افزود: خروجی جلساتی ما با فعالان و اصناف 
حوزه پوشاک 10 بند بود که به آقای لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی داده و 
رئیس مجلس هم آن را به آقای روحانی رئیس جمهور جهت اجرا انعکاس دادند. عضو 
کمیسیون صنایع مجلس تصریح کرد: در این 10 بند برخی شاه بیت ها وجود دارد که 
بحث حمایت بیمه ای از تولیدکنندگان بزرگ و تولیدکنندگان پوشاک بود که متأسفانه 

این موضوع تا کنون اجرایی نشده است.
 باستانی افزود: بحث بعدی این موارد مربوط به مد و طراحی ها بود که قرار است 
با کمک وزارت ارشاد و دانشگاه های مطرح در خصوص طراحی و مد اقدامات 
جدی تری صورت گیرد. این در حالی است که وابستگی به خرید های خارجی به 
دلیل طراحی های قدیمی پوشاک، اما بود و بر همین اساس نیازمند به روزرسانی های 

طراحی های جدید در صنعت پوشاک هستیم.
وی خاطرنشان کرد: تأمین نقدینگی ارزی و ریالی یکی دیگر از موارد مندرج در این 

10 بند بود که از رئیس جمهور خواستیم تا به داد صنعت پوشاک کشور برسند.
عضو کمیسیون صنایع مجلس خاطرنشان کرد: صادرات محور بودن پوشاک و فعالان 
این عرصه بسیار اهمیت دارد و یکی دیگر از نکات مهمی که در این 10 بند به آن 

توجه شد جدی گرفتن و بکارگیری تشکل های صنفی حوزه پوشاک است. 
باستانی تصریح کرد: نباید فقط از تشکل های صنفی نظرخواهی کرد بلکه ما از وزیر 
صنعت، معدن و تجارت خواسته ایم که برخی اقدامات مرتبط با این تشکل ها به آن ها 
واگذار شده و بحث نظارت و ارزیابی و سیاست گذاری می تواند از جمله موارد واگذار 
شده به این تشکل ها باشد.  وی گفت: از وزیر صمت در مورد کلیه صنوف و تشکل ها 
خواسته ایم که بخش عمده ای از اقدامات مرتبط با حوزه فعالیت آنان واگذار شود که 

متأسفانه این واگذاری ها صورت نگرفته است. 

عضو کمیسیون صنایع مجلس خاطرنشان کرد: علت این که این 10 بند را به عنوان 
درخواست نمی توانستیم به صورت رسمی پیگیری کنیم به آن برمی گردد که این 
موارد در چارچوب قانون نبوده است. وی با اشاره به تأکید مقام معظم رهبری مبنی 
بر کاهش قاچاق به کشورمان، گفت: کمیته رصد قاچاق در کشور در مجلس شورای 
اسلامی بر همین اساس تشکیل شده است و بعد از بررسی متعدد به این نتیجه 

رسیدیم که ۲ میلیارد و ۸00 میلیون دلار قاچاق در حوزه پوشاک داریم.
 باستانی گفت: اخیراً هم با ارسال نامه ای از کمیسیون صنایع و معادن مجلس به دفتر 
آقای لاریجانی از وی خواسته ایم که موضوع 10 بندی که ضرورت دارد در حوزه 

پوشاک از سوی دولت پیگیری جدی شود را خواستار شده ایم.
عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: این درخواست قانونی و ویژه نیست، اما ضرورت 
دارد برای فعال نگه داشتن حوزه پوشاک و کاهش قاچاق در این بخش و رفع 
مشکلات آنان گام های اساسی برداشته شود. وی گفت: در شرایط فعلی که ارز چندین 
برابر قبل شده است، بند های خروجی جلسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس و 
فعالان و تشکل های حوزه پوشاک قابل اجرایی است و بنا داریم با پیگیری های متعدد 

از ظرفیت های خالی این حوزه استفاده کرده و صادرات محور شوند.
باستانی گفت: ورود کمیسیون صنایع و معادن مجلس به رفع دغدغه های حوزه 
پوشاک به این دلیل صورت گرفته که موضوعی فرابخشی است و این کار به دنبال 
پیدا کردن مشکلات در حوزه قانون و یا حمایت های قانونی صورت گرفته است؛ لذا 
در کمیته های اجرایی تشکیل شده در این خصوص از ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 

وزارت صمت، نیروی انتظامی، گمرک و تشکل های صنفی حضور داشته اند.
عضو کمیسیون صنایع مجلس تصریح کرد: نمایندگان مجلس و کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس بر اساس وظایف خود به منظور کاهش قاچاق به کشور که تأکید 
رهبر معظم انقلاب هم بر همین اساس بوده است ورود کرده اند و در جلسات برگزار 
شده به این نتیجه رسیدیم که بخش هایی از این مطالبه در حوزه دولت قابل اجراست 
و بر همین اساس هم نامه ای از این کمیسیون به رئیس مجلس ارجاع و سپس به 
رئیس جمهور ارسال شده است. وی گفت: رفع دغدغه های حوزه پوشاک موضوعی 
فرابخشی بوده و باید دولت و مجلس در این زمینه مشترکاً کاری را انجام داده تا در 
نهایت با صدور فرمان و دستور و پیگیری شاهد کاهش قاچاق پوشاک در کشور 
باشیم. باستانی گفت: برنامه ریزی در حوزه اجرای کالایی بر عهده یک وزارتخانه است 

و بر همین اساس این مطالبه باید از وزیر مربوطه وجود داشته باشد.
عضو کمیسیون صنایع مجلس گفت: ما در مجلس شورای اسلامی نمی توانیم در 
حوزه پوشاک قانونی بنویسیم بلکه بر اساس اصول قانون اساسی دولت وظایفی 
برای اجرا در همه بخش ها و کار ها دارد. وی در پایان گفت: ما در مجلس شورای 
اسلامی فقط می توانیم دولت را مکلف کنیم که از طریق تعیین تعرفه محدودیتی در 
واردات کالا و پوشاک داشته باشد و بر همین اساس هم محدودیت واردات کالا در 
جلسه سران قوا مطرح شده است، زیرا این موضوع تنها در اختیار دولت نبوده و نیازمند 

مصوبه قوا می باشد.

عضو کمیسیون صنایع مجلس خبر داد: 
واردات 2/8 میلیارد دلار پوشاک قاچاق
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معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی یزد از عرضه محصولات 
تولیدی نساجی یزد با برند های ترک و خارجی خبر داد.

به گزارش ایلنا، محمد دهقان با اشاره به دستاوردهای شرکت شهرک های صنعتی 
استان یزد در راستای حمایت از تولید و توسعه اقتصادی یزد، اظهار داشت:  ایجاد 
زمینه لازم برای ارتقای خدمات و توسعه صنعتی از جمله اولویت های شرکت 
شهرک های صنعتی در استان یزد است. وی با اشاره به وضعیت برخی صنایع و 

کیفیت خوب محصولات تولیدی بیان داشت: تولیدات نساجی یزد با برند ترکیه 
در بازار عرضه می شود زیرا مصرف کننده اینگونه می خواهد و تولید کننده ها 

علی رغم میل باطنی خود و برای حفظ بازار داخل مجبور به این کار هستند.
 وی در خصوص دیگر فعالیت های حمایتی این مجموعه ادامه داد: راه اندازی 
مرکز فناوری و کسب و کار را از جمله اقدامات انجام شده از سوی شرکت 
شهرک های صنعتی استان در راستای حمایت از صنایع کوچک و متوسط دانست 
و افزود:  نهادینه شدن فرهنگ استفاده از مشاوران تخصصی ویژه مدیران صنایع 

مهمترین هدف برای راه اندازی این مرکز در استان یزد است.
 معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی یزد کمک به رفع نیاز صنایع 
و توسعه نوآوری در این حوزه را ضروری دانست و گفت: ارتقای فناوری مستلزم 
ایجاد تنوع و خلاقیت در تولید است که ما سعی کردیم با برگزاری جلسات 

مشاوره تخصصی این مهم را در استان یزد محقق سازیم. 
وی تصریح کرد: عمده مشکل واحدهای کوچک، تامین وثیقه است و نمی توانند 
تامین مالی شوند که صندوق با پذیرش و اعتبار سنجی ضمانت ها اقدام به ارائه 
ضمانت نامه به بانک می کند و واحد متقاضی می تواند تسهیلات خود را بگیرد.

معاون صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی یزد: 
تولیدات نساجی یزد با برند ترکیه در بازار عرضه می شود

در ادامه توسعه پایدار و تامین نیازهای منسوجات نبافته صنایع کشور، مجتمع صنعتی 
بافتینه اقدام به اجرای طرح توسعه تولید منسوج نبافته Bicomponent )محصولی 

متشکل از الیاف دو جزیی( با ظرفیت 9000 تن در سال نموده است.
همزمان با حضور رضا رحمانی، وزیر صنعت، معدن و تجارت در استان همدان، 
طرح توسعه شرکت بافتینه و بافتسان به عنوان بزرگترین تولیدکننده منسوجات 

نبافته در کشور، آغاز شد.
تکنولوژی،  پیشرفت جهانی  با  تسنیم،  همچنین همگام  گزارش خبرگزاری   به 
این شرکت نسبت به خرید جدیدترین فناوری روز دنیا رایکفیل RF5 با ظرفیت 
۲۳000 تن در سال اقدام نموده است. تکنولوژی طرح توسعه این شرکت جدیدترین 
نسل ماشین آلات دنیا )RF5( بوده که استفاده از سیستم های هوشمند کنترل و 
بهینه سازی مصرف انرژی، راندمان ماشین و تعیین کیفیت پارچه از توانمندی این 

تکنولوژی می باشد.  
خط تولید جدید این شرکت با ظرفیت 1۵000 تن در سال نیز با هدف افزایش 
است.  اجرا  حال  در  بلون  باند/ملت  اسپان  لایه  چند  منسوجات  تولید  ظرفیت 
این مجموعه صنعتی نیاز بالغ بر ۳000 واحد تولیدی در صنایع پائین دستی از 

جمله صنایع پزشکی، بهداشتی )پوشک و نوار بهداشتی(، فیلتراسیون، کشاورزی، 
بسته بندی، مبلمان و .... را تامین می کند.

 مجموع کل سرمایه گذاری ارزی مجتمع صنعتی بافتینه و بافت سان با احتساب 
طرح های توسعه در دست اجرا بالغ بر 1۵0 میلیون دلار است. با راه اندازی این طرح 
توسعه، کشور نه تنها بی نیاز از واردات خواهد شد؛ بلکه به باشگاه صادرکنندگان نیز 
وارد شده و از ظرفیت مازاد خود در راستای افزایش ارزآوری استفاده خواهد کرد. 
هدف از طرح توسعه این مجتمع صنعتی، صرفاً اضافه کردن ظرفیت تولید نبوده؛ 

بلکه به روزرسانی تکنولوژی و ارتقای کیفیت تولیدات نیز دنبال می شود.
 رضا رحمانی وزیر صنعت و معدن و تجارت که برای پیگیری پیشرفت اجرای 
طرح توسعه مجتمع بافتینه و بافتسان و رفع مشکلات آن در شهرستان ملایر 
حضور پیدا کرده بود در پاسخ به هدف وزارتخانه از این بازدید اعلام کرد که 
وزارت صمت تمام تلاش خود را به کار بسته است تا مشکلات تولیدکنندگان 
فعال و موفق کشور از جمله تامین ارز برای واردات ماشین آلات خود را مرتفع 
و با پیگیری مداوم سعی می کند برنامه های توسعه در این مجتمع موعد تعیین 

شده آماده بهره برداری گردد.

بازدید وزیر صمت از طرح توسعه تولید منسوج نبافته در شرکت بافتینه
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با وجود اینکه تولید طلای سفید از سابقه دیرینه ای در ایران برخوردار است، اما عوامل 
متعددی نظیر واردات چمدانی پوشاک موجب شد تا تولید این محصول در ورطه 

نابودی قرار گیرد.
 با توجه به اهمیت طلای سفید در تولید پوشاک و البسه، نقش تعیین کننده آن در 
توسعه صنعت نساجی غیر قابل انکار است. در سال های اخیر عوامل متعددی دست 
به دست یکدیگر داده تا تولید این محصول استراتژیک که از سابقه دیرینه ای در ایران 

برخوردار است، در ورطه نابودی قرار گیرد.
 به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان، بنابر آمار، ایران در دهه ۸0 نه تنها قادر به تامین 
پنبه مورد نیاز صنعت نساجی کشور بود، بلکه بخشی از مازاد تولید خود را به بازار های 
هدف صادر می کرد؛ رفته رفته برخی سیاست های نادرست همچون واردات پنبه 
در سال های خودکفایی، پایین بودن قیمت تضمینی نسبت به دیگر محصولات و 
نرخ های جهانی و واردات قانونی و غیر قانونی پوشاک، کشاورزان پنبه کار را نسبت 
به ادامه کشت و کار دلسرد کرد و همین امر موجب شد تا سالانه نیمی از نیاز کشور 

از طریق واردات تامین شود. 
با توجه به آنکه خودکفایی تولید پنبه، نقطه اتصال رونق صنعت نساجی در کشور به 
شمار می رود، از این رو نگاه همه جانبه مسئولان به کشت این محصول حائز اهمیت 
در تولید پوشاک و البسه امری ضروری به نظر می رسد. بسیاری از کارشناسان واردات 
بی رویه  و نابودن شدن خودکفایی طلای سفید را ناشی از سو مدیریت مسئولان 
وزارت جهاد کشاورزی می دانند و معتقدند که دستیابی مجدد به خودکفایی این 
محصول استراتژیک تنها با اجرای الگوی کشت، توسعه مکانیزاسیون و استفاده از 
تکنولوژی های مناسب، افزایش قیمت خرید تضمینی متناسب با نرخ های جهانی، 

کنترل قاچاق پوشاک و حمایت همه جانبه از کشاورزان شدنی است.
 مسعود اسدی عضو شورای مرکزی خانه کشاورز ، با انتقاد از این مسئله که دولت 
نگاه تولید محور به بخش کشاورزی ندارد، اظهار کرد: دولت در قیمت تضمینی، 

ممنوعیت صادرات و واردات محصولات کشاورزی کم لطفی کرده است.
 وی با اشاره به اینکه دولت بار ها به بخش کشاورزی کم لطفی کرده است، افزود: 
پنبه مصداق بارز این موضوع است چرا که قیمت تضمینی این محصول به حدی 
پایین است که کشاورزان ترجیج می دهند محصول دیگری بکارند یا حداقل کشت 

کمتری داشته باشند.
 اسدی با اشاره به اینکه واردات بی رویه محصول ضربه مهلکی به خودکفایی پنبه وارد 
کرده است، بیان کرد: با وجود پتانسیل و استعداد کشت پنبه در داخل بدیهی است که 

در تامین نیاز کشور حداقل باید خودکفا باشیم تا از خروج ارز جلوگیری کنیم.
 عضو شورای مرکزی خانه کشاورز واردات بی رویه پنبه را ناشی از سو مدیریت 
مسئولان دانست و گفت: اگرچه بنده بار ها اعلام کرده ام که هیچ رابطه ای بین دولت 
و خودکفایی گندم وجود ندارد، اما مسئولان دولتی خود را پشت آمار تولید گندم پنهان 
می کنند و اذعان نمی کنند در خصوص تولید روغن، گوشت و پنبه در چه جایگاهی 

قرار دارند؟ 
او درباره تاثیر قاچاق پوشاک بر نابودی خودکفایی تولید پنبه افزود: اگرچه با قاچاق 
پوشاک از دیگر کشور ها نیاز به پنبه تولید داخل کمتر می شود، اما بی توجهی مسئولان 
و حمایت نکردن آن ها از تولیدکنندگان بخش کشاورزی عامل اصلی نابودی تولید 

پنبه در کشور به شمار می رود.
 اسدی با انتقاد از این مسئله که وزارت جهاد کشاورزی سیاست گذاری مناسبی در 
بخش تولید ندارد، تصریح کرد: وزیر جهاد کشاورزی در ۲ دوره گذشته به موضوع 
مهمی همچون الگوی کشت بی توجه بود و تنها خود را پشت آمار تولید گندم قایم 
کرد و این امر موجب شد تا تولید محصولاتی همچون پنبه که در سال های نه چندان 

دور صادرکننده بودیم، دستخوش تغییر و تحولاتی قرار گیرد.
 تامین 60 تا 70 درصد پنبه مورد نیاز کشور از طریق واردات/تعطیلی صنایع نساجی 

به سبب کمبود مواد اولیه
محمد شفیع ملک زاده رئیس نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی  با اشاره 
به اینکه ایران تا اوایل انقلاب صادرکننده پنبه به بیش از 100 کشور دنیا بود، اظهار 
کرد: ۵0 تا 60 درصد تولید پنبه تا اوایل انقلاب مازاد بر نیاز کشور بود که متاسفانه 
به سبب عملکرد نادرست در ارتباط با تولید پنبه نتوانستیم کشت محصول را به طور 
مکانیره رواج دهیم تا با کاهش هزینه های تولید و افزایش بهره وری، درآمد کشاورزان 

را افزایش دهیم.
 او با انتقاد از این مسئله که در بحث بازرگانی نتوانستیم بازار خوبی برای محصول ایجاد 
کنیم، افزود: بالا بودن قیمت تمام شده و مقرون به صرفه نبودن تولید موجب شد تا 
تولید سالانه پنبه افول پیدا کند و هم اکنون کشت این محصول به جایی رسیده است 

که 60 تا 70 درصد نیاز کشور از طریق واردات تامین می شود.
 این مقام مقام مسئول با بیان اینکه بسیاری از صنایع نساجی به سبب کمبود مواد 
اولیه تعطیل شدند، بیان کرد: هم اکنون کشت پنبه در اکثر استان های گلستان، 
مازندران، فارس و تهران به حداقل خود رسیده است، در حالیکه با حمایت دولت 
از تولیدکنندگان و تعیین قیمت عادلانه پنبه امکان خودکفایی مجدد در تولید این 

محصول در استان هایی که پتانسیل تولید پنبه را دارند، دور از انتظار نیست. 
ملک زاده با تاکید بر واردات ماشین آلات و بذر مورد نیاز گفت: با توجه به بالا بودن 
دستمزد نیروی انسانی، واردات ماشین آلات و تکنولوژی های روز دنیا و همچنین بذر 

مرغوب در کاهش هزینه های تولید و خودکفایی پنبه تاثیر بسزایی دارد.
 محمد حسین کاویانی مدیر عامل صندوق پنبه  سطح زیر کشت پنبه در سال 
زراعی جدید را ۸۲ هزار هکتار اعلام کرد و گفت: هم اکنون در استان های گلستان 
و اردبیل، پنبه کاران با آفت کرم غوزه و سنک در مزارع پنبه مواجه هستند که 
خوشبختانه مسئولان سازمان حفظ نباتات با حضور در مزارع، راهنمایی و مشورت 

لازم در خصوص جمعیت آفات را به تولیدکنندگان می دهند.
 وی از افزایش 1۵ تا ۲0 درصدی تولید پنبه خبر داد و افزود: با وجود افزایش 1۵ 

واردات چمدانی و رسمی پوشاک، تولید طلای سفید را به ورطه نابودی کشاند
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درصدی سطح زیر کشت انتظار داریم که ۲00 هزار تن وش پنبه برداشت و حدود 60 
هزار تن پنبه تصفیه شده تولید شود.

 کاویانی با اشاره به اینکه سالانه صنایع نساجی در حالت عادی 100 تا 1۲0 هزار تن 
پنبه استفاده می کند، بیان کرد: اگرچه ظرفیت صنایع نساجی بیش از این رقم است، 
اما واردات رسمی و چمدانی پارچه و لباس در چند سال اخیر بر صنعت نساجی تاثیر 

سوء گذاشت.
 مدیر عامل صندوق پنبه ادامه داد: امسال در صورت تحقق تولید 60 هزار تن پنبه 
تصفیه شده، رقمی حدود ۵0 تا 60 هزارتن نیاز کشور باید از طریق واردات تامین شود.
 کاویانی درباره اینکه آیا امکان خوداتکایی تولید پنبه در کشور وجود دارد، افزود: وزارت 
جهاد کشاورزی در نظر دارد که سطح زیر کشت پنبه در دامنه ۸0 تا ۸۵ هزار هکتار 
بماند، اما در مقابل عملکرد تولید را به 4 تا ۵ تن در هکتار افزایش دهد که در صورت 

تحقق این امر خودکفایی پنبه دور از انتظار نیست.
 او توزیع بذور پرمحصول میان کشاورزان، استفاده از تکنولوژی مناسب و قیمت 
مناسب محصول را از جمله عوامل افزایش تولید پنبه اعلام کرد و گفت: هم اکنون 
قیمت بالای برنج در استان های شمالی مانع کشت پنبه شده است، از این رو تا 
زمانیکه تکنولوژی کامل نشود، نباید انتظار خودکفایی محصول را داشت. گرچه سابقه 
تولید ۳00 هزار تن پنبه و صادرات 100 هزار تن پنبه تنها از استان گلستان را داشتیم.

 این مقام مسئول در پایان با اشاره به اینکه قیمت تضمینی پنبه جوابگوی هزینه 
کشاورزان نیست، تصریح کرد: هم اکنون قیمت هر کیلو وش پنبه ۳ هزار و 600 
تومان است، در حالیکه انتظار داریم هر کیلو وش حداقل با نرخ 7 تا ۸ هزار تومان از 

کشاورزان خریداری شود.
 علی خان محمدی مدیر عامل مجمع ملی نخبگان کشاورزی ، درباره دلایل 
نابودی خودکفایی طلای سفید در کشور اظهار کرد: تا زمانیکه الگوی کشت در کشور 
اجرا نشود و آمار دقیقی از تولید محصولات کشاورزی از جمله پنبه در دسترس نباشد، 

همه ساله به سبب ایجاد برخی هجمه ها از تولید عقب می مانیم.
 او افزود: در دهه ۸0، تولید پنبه به جایی رسیده بود که نه تنها نیاز کشور را در داخل 
تامین می کردیم، بلکه صادر کننده بودیم که متاسفانه بی توجهی مسئولان به اجرای 
الگوی کشت موجب شد تا تولیدکنندگان در تولید پنبه سرگردان شوند و به سراغ 

کشت دیگر محصولات روند.
 خان محمدی با اشاره به اینکه بی توجهی دولت به بخش کشاورزی منجر به واردات 
پنبه شد، بیان کرد: بی توجهی مسئولان وزارت جهاد کشاورزی به اجرای الگوی 
کشت، قیمت پایین خرید تضمینی و نبود حمایت لازم از تولیدکنندگان پنبه موجب 
شد تا صنایع نساجی برای تامین نیاز خود به واردات روی بیاورند، در حالیکه به سبب 
شرایط مساعد اقلیمی با برنامه ریزی مدون برای تولید، دستیابی به خودکفایی مجدد 
تولید پنبه دور از انتظار نیست.  مدیر عامل مجمع ملی نخبگان کشاورزی ادامه داد: 
با وجود آنکه مصوبه الگوی کشت مربوط به دهه ۸0 است، از این رو کمیسیون های 

تخصصی مجلس باید وارد شوند و از دولت بخواهند که این مصوبه را اجرا کند. 
به گفته او، زراعت سخت پنبه در برابر سایر کشت ها، نبود صرفه اقتصادی تولید این 
محصول ناشی از قیمت پایین خرید تضمینی و نوسان سایر محصولات کشاورزی 

موجب شده تا کشاورزان به سراغ کشت دیگر محصولات روند و در نهایت ایران از 
کشور صادرکننده پنبه به وارد کننده تبدیل شود.

 خان محمدی درباره تاثیر قاچاق پوشاک بر نابودی تولید طلای سفید تصریح کرد: 
اگرچه قاچاق پوشاک به تنهایی تاثیری بر قاچاق ندارد، اما کاهش ارزش پول ملی، 
پایین بودن قیمت تمام شده تولید در دیگر کشور ها و عدم رقابت تولیدکنندگان داخل 
و خارج موجب شد تا تولید پنبه در کشور نابود و تولیدکنندگان از چرخه تولید یکی 

پس از دیگری خارج شوند.
 عباس پاپی زاده عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی ، با اشاره به 
اینکه ایران در تولید پنبه رتبه اول در منطقه خاورمیانه را دارا بود، اظهار کرد: با وجود 
انکه تولید برخی محصولات کشاورزی از جمله پنبه وابستگی شدیدی به صنایع 
فرآوری دارد، از این رو فراهم نبودن صنایع فراوری مورد نیاز در کشور موجب شده تا 

محصول تولیدی روی دست کشاورز باقی بماند.
 او افزود: در سال های نه چندان دور، ایران علاوه بر تامین البسه و صنایع نساجی 
داخل، بخشی از نیاز کشور های همسایه را جوابگو بود که با تعطیلی کارخانجات 
نساجی و صنایع تبدیلی پنبه، محصول روی دست کشاورزان باقی ماند و مین امر 

موجب شد تا تولیدکننده دیگر رغبتی به کشت این محصول نداشته باشد.
 پاپی زاده ادامه داد: هم اکنون کشور ترکیه یکی از قطب های اصلی تولید منسوجات 
به شمار می رود که کشور ما یکی از مشتریات اصلی محصولات نساجی و البسه از 

این کشور است. 
او حمایت دولت ترکیه از صنایع نساجی و خرید پنبه با قیمت مناسب از کشاورز را دلیل 
اصلی رونق کشت محصول دانست و گفت: با توجه به انکه صنایع بزرگ نساجی در 
این کشور ایجاد شده است، هم اکنون کشور ترکیه واردات پنبه را از دیگر کشور ها 

انجام می دهد.
 عضو کمیسیون کشاورزی مجلس با اشاره به اینکه محدودیتی برای کشت پنبه در 
کشور وجود ندارد، بیان کرد: در مناطق مختلف کشور پتانسیل و ظرفیت برای تولید 
پنبه وجود وجود دارد و تنها نیاز است مسئولان امر با حمایت های لازم کشاورزان را 
به کشت این زراعت سوق دهند چرا که با توسعه کشت پنبه علاوه بر خودکفایی در 
تامین نیاز صنایع نساجی این امکان وجود دارد که 10 تا 1۵ درصد روغن مورد نیاز 

کشور از دانه پنبه تامین شود.
 او با اشاره به اینکه قاچاق پوشاک ضربه مهلکی بر خودکفایی پنبه و صنایع نساجی 
وارد می کند، بیان کرد: با از بین رفتن صنایع نساجی، کشاورزان در یک دوره از کشت 
پنبه خودداری کردند و به سراغ کشت دیگر محصولات رفتند، به همین خاطر دولت 
برای توسعه کشت پنبه و جلوگیری از قاچاق انواع محصولات نساجی باید نهاده 
مورد نیاز کشاورزان را تامین و از آن ها حمایت های لازم را داشته باشد چرا که قاچاق 

محصولات نساجی به معنای ایجاد اشتغال برای کشور های خارجی است.
 پاپی زاده  در پایان با انتقاد از این مسئله که دولت در زمینه مبارزه با قاچاق محصولات 
نساجی عملکرد مطلوبی نداشته است، تصریح کرد: دولت با اعمال تعرفه سنگین و 
کنترل مبادی ورودی باید جلوی این امر را بگیرد تا کشاورزان بتوانند با خیال آسوده 

به تولید ادامه دهند.
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رئیس اتحادیه پیراهن دوزان وپیراهن فروشان و البسه زیر تهران با بیان اینکه 
بازار با کمبود پارچه و مواد اولیه مواجه نیست، گفت: بازار پیراهن برای ماه محرم 
آمادگی کامل دارد و این در حالی است که در سال های اخیر حجم تقاضا برای پیراهن 

سفارشی بشدت کاهش یافته و از تعداد واحدهای سفارشی دوزی کاسته شده است.
حسین آقاکوچکی  رئیس اتحادیه پیراهن دوزان وپیراهن فروشان و البسه زیر تهران 
اظهار کرد: کارخانه ها و واحدهای تولیدی که دارای شرایط اقتصادی مناسبی هستند و 
توان آن را دارند، در مراحل تهیه مواد اولیه، تولید، فروش و بازگشت پول؛ هزینه های 
خود را مدیریت کنند و در شرایط فعلی بازار وضعیت مناسبی دارند اما هر چه توان 
واحدها در مدیریت هزینه های جاری و پرداخت حق و حقوق دولت و کارگر کمتر 

باشد، حال و احوال نامناسبی دارند.
 به گزارش اتاق اصناف تهران،  رئیس اتحادیه پیراهن دوزان وپیراهن فروشان و البسه 
زیر تهران ادامه داد: با توجه به سابقه بازار، کسب وکار واحدهای تولیدی و توزیعی 
پیراهن در شش ماهه اول سال نسبت به شش ماهه دوم سال بهتر است و بازار با 
توجه به مناسبت های فصلی و آئینی، از سه ماه جلوتر کار تولید و از دو ماه زودتر کار 

تأمین و عرضه پیراهن را آغاز می کند.
 وی خاطرنشان کرد: بازار با کمبود مواد اولیه و محصول نهایی روبرو نیست و با توجه 
به در پیش بودن ماه محرم، تأمین و عرضه پیراهن مشکی در دستور کار واحدهای 

تولیدی و توزیعی قرار گرفته است اما اوج تقاضا در 10 روز مانده به ماه محرم است.
 آقاکوچکی در پاسخ به این سوال که شرایط واحدهای سفارشی دوز چگونه است، 
گفت: واحدهای سفارشی دوز در سال های اخیر وضعیت مناسبی ندارند و رفته رفته از 
تعداد واحدهای سفارشی دوز کاسته می شود و افراد به سمت خرید کالای دوخته شده 

و نهایی سوق پیدا کرده اند.
 رئیس اتحادیه پیراهن دوزان وپیراهن فروشان و البسه زیر تهران تصریح کرد: قشر 
جوان جامعه با توجه به شرایط جامعه و گذر سریع زمان آن چنان علاقه ای به خرید 
محصول سفارشی ندارد و از سوی دیگر هزینه تمام شده محصول سفارشی بیش از 
دیگر محصولات است، از این رو حجم تقاضا برای محصولات سفارشی به شدت 
کاهش یافته است.  وی با تاکید بر اینکه کمبودی در زمینه پارچه و مواد اولیه وجود 
ندارد، خاطرنشان کرد: تجارت باید در دست تجار اهل فن که دارای تجربه قابل 
توجهی هستند، باشند زیرا با توجه به تجربه بالا می توانند بهترین کالا را در کمترین 
زمان و با کمترین هزینه و مشکل به کشور وارد کنند، اما زمانی که غیر اهل فن 
به بازار و تجارت وارد می شوند، شرایط بازار و تجارت دستخوش تغییر می شود و 

هزینه های غیرقابل جبرانی را به بازار وارد می کنند. 
آقا کوچکی در انتها یادآور شد: اصلی ترین مشکل بازار در زمنیه قیمت و تأمین نخ 

است که متأسفانه نوسانات این محصول تأثیر قابل توجهی بر بازار گذاشته است.

بازار با کمبود پارچه و مواد اولیه مواجه نیست

رحمانی مهمترین مشکلات تولید کنندگان را کمبود نقدینگی اعلام کرد و افزود: 
بازار مصرف پوشاک و لوازم خانگی تولید داخلی وجود دارد ولی تولید کنندگان با 
کمبود نقدینگی مواجهند که تلاش می شود تا با همکاری بانک مرکزی و وزارت 

اقتصاد، این مشکل برطرف شود.
وزیر صنعت در حاشیه افتتاح طرح های صنعتی استان تهران در پاکدشت که به 
صورت ویدئو کنفرانس با دستور حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهوری 

انجام شد، اظهار داشت: در مقایسه تعداد صدور جواز تأسیس و پروانه بهره برداری 
سال های 96 و 97، شاهد رشد 17 درصدی صدور جواز تأسیس و 7 درصدی پروانه 

بهره برداری هستیم.
به گزارش ایرنا، وی اظهار داشت: در چهارماهه نخست امسال نیز شاهد رشد ۲۲ 
درصدی صدور جواز تأسیس و 1۸.6 درصدی صدور پروانه نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته می باشیم که این نشان از انگیزه بالای تولید کنندگان بخش خصوصی 
در ورود به این حوزه اقتصادی با وجود تحریم های سخت و ناجوانمردانه دشمنان 

است.
رحمانی مهمترین مشکلات تولید کنندگان را کمبود نقدینگی اعلام کرد و افزود: 
بازار مصرف پوشاک و لوازم خانگی تولید داخلی وجود دارد ولی تولید کنندگان با 
کمبود نقدینگی مواجهند که تلاش می شود تا با همکاری بانک مرکزی و وزارت 

اقتصاد، این مشکل برطرف شود. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به طرح های قابل افتتاح حوزه صنعت در کشور 
گفت: همزمان با هفته دولت ۳4 طرح صنعتی با اعتباری بالغ بر یک هزار و ۳60 

میلیون تومان به بهره برداری می رسد.

وزیر صنعت تاکید کرد؛ 
انگیزه تولیدکنندگان با تحریم افزایش پیدا کرده است
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رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان با بیان اینکه در حال حاضر کمتر 
از 10 درصد پوشاک موجود در بازار، وارداتی است، گفت: در تولید پوشاک زنانه 
بیشتر از مواد اولیه خارجی استفاده می شود که واردات آن با مشکلاتی از جمله 

هزینه بالا همراه است.
 ابراهیم خطابخش در خصوص وضعیت بازار پوشاک اصفهان، اظهار کرد: بازار 
فعلی پوشاک وضعیت چندان مطلوبی ندارد، زیرا در حال برچیدن اجناس خارجی 
از بازار هستیم. این کار از سال گذشته کلید خورد و کالای ایرانی جایگزین کالای 

خارجی می شود.  
به گزارش ایسنا، وی تصریح کرد: در حال حاضر به جز تعداد اندکی که از قبل 
باقی مانده، کالای قاچاق در مغازه ها نداریم و به دنبال جایگزینی پوشاک ایرانی 
هستیم. لباس تولید اصفهان نسبت به گذشته از نظر کیفیت بهبود یافته و در 

آینده ای نزدیک توانایی رقابت با پوشاک خارجی را دارد.
رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان با اشاره به اینکه زمانی در بین 
خانواده های ایرانی پوشاک خارجی حرف اول را می زد، گفت: امروز در تولید 
کت و شلوار، مانتو و لباس های مجلسی بسیار قوی عمل می کنیم، اما برای 
جایگزینی کامل پوشاک ایرانی در بین مردم نیازمند فرهنگ سازی هستیم که 
این کار زمان بر است و صدا و سیما باید در سال رونق تولید بر این مقوله تمرکز 
کند همچنین تولیدکنندگان و فروشندگان باید پوشاک با کیفیت ایرانی را تولید 
و به فروش برسانند. وی در رابطه با تاثیر تحریم ها بر بازار پوشاک اصفهان، 
گفت: تحریم ها در بحث تولید می توانند باعث کاهش وابستگی به خارج شوند. 
تحریم ها در بازار پوشاک اصفهان تاثیر محسوسی نداشته، البته ماشین آلات 

کارخانجات نساجی باید به روز شود.
 خطابخش ادامه داد: امروز چون در بازار تولید سنتی نداریم، بنابراین ماشین آلات 

نساجی باید به روز شوند، مردم باید توجه کنند که به دلیل تحریم ها نباید جوانان 
بیکار باشند و برای رفع نیاز های خود به کشورهای خارجی وابسته باشیم. 

وی در خصوص تامین مواد اولیه صنعت پوشاک، اظهار کرد: از سال 96 تاکنون 
تولید ایرانی رونق گرفته، اما در زمینه مواد اولیه هنوز مشکلاتی وجود دارد و اگر 
تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در این بخش جدی تر کار کنند؛ می توانیم در تمام 
بخش ها خودکفا شویم. رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان، افزود: بازار 
نیز دچار رکود و مشکلاتی شده که بخشی از آن به معیشتی مردم باز می گردد 
که باید برای آن چاره اندیشید. وی با بیان اینکه بخش عمده مواد اولیه پوشاک 
مردانه تولید ایرانی و بقیه آن خارجی است، اظهار کرد: متاسفانه در تولید پوشاک 
زنانه بیشتر از مواد اولیه خارجی استفاده می شود که واردات آن با مشکلاتی از 

جمله هزینه بالا همراه است.
 خطابخش با تاکید بر ضرورت تولید پوشاک در داخل کشور و برندسازی آن، 
گفت: تولید مواد اولیه در ایران هزینه بالایی دارد، از سال 9۳ تمام تولیدکنندگان 
داخلی کار خود را تعطیل کرده بودند، اما بعد از تحریم ها دوباره مشغول به کار 
شده اند و اگر در این بخش سرمایه گذاری بیشتری شود تولید افزایش و در نتیجه 
قیمت پوشاک کاهش می یابد. وی با اشاره به عوامل رونق تولید کالای ایرانی، 
اظهار کرد: تغییر ذهنیت خرید اجناس خارجی و همچنین افزایش تولید داخلی در 
راستای رونق تولید خواهد بود البته واردات مواد اولیه به دلیل تحریم ها به سختی 
انجام می شود، از طرفی استفاده از مواد اولیه ای که در سال های گذشته انبار 
شده بود، به تولید رونق داده است. وی ادامه داد: در گذشته واحدهای تولیدی 
زیادی در بخش پوشاک تعطیل شده بودند که به دلیل تحریم ها دوباره شروع 
به کار کرده اند، اما نیازمند وام هایی با سود پایین و همچنین معافیت های مالیاتی 

هستند.

رئیس اتحادیه فروشندگان پوشاک اصفهان: 
در تامین مواد اولیه پوشاک زنانه دچار مشکل هستیم
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امام جمعه ایرانشهر در جنوب سیستان و بلوچستان بر احیا کارخانه بافت 
بلوچ و جذب نیروهای منتظر به کار در این واحد نساجی تاکید کرد و گفت: 
باوجود تاکید مقام معظم رهبری بر احیای بافت بلوچ و اختصاص اعتبار کافی اما 

متاسفانه هنوز این واحد نساجی فعالیت خود را شروع نکرده است.
حجت الاسلام سید شجاع الدین ابطحی در خطبه های نماز جمعه این هفته 
ایرانشهر اظهار داشت: بسیاری از جوانان برای کار در این واحد نساجی امتحان 
داده اند و منتظر جذب هستند اما هنوز هیچ خبری برای فعالیت این واحد نیست. 
 به گزارش ایرنا، وی اظهارداشت : رهبر معظم انقلاب اعلام کردند که بافت 
بلوچ به بخش خصوصی واگذار نشود و تحت حمایت دولت باشد، با وجودی که 
دولت اعتبار لازم را اختصاص داده و ماشین آلات جدید خریداری شده اما علت 

فعال نشدن آن مشخص نیست. 
 امام جمعه ایرانشهر گفت: امیدواریم پیمانکار این واحد نساجی را مقصر نداند که 
به سرنوشت فرودگاه ایرانشهر دچار شودف این فرودگاه چند سال قبل با چهار 
میلیارد تومان اعتبار تکمیل می شد اما آنقدر طول دادند که برای تکمیل آن 
1۲ میلیارد تومان هزینه شد. حجت الاسلام ابطحی با تاکید بر ضرورت توجه 
به مساله معنویت و اخلاق یادآور شد: رهبر معظم انقلاب اسلامی در بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی به محور اخلاق و معنویت توجه ویژه کردند و وظیفه نظام 
اسلامی و دستگاه های حاکمیت برای ارتقا اخلاق و معنویت را مهم دانستند و 
از نظر ایشان باید به توسعه ارزش هایی مثل اخلاص، ایثار، توکل و نظارت بر 

عملکرد ادارات توجه شود.

امام جمعه ایرانشهر:
 کارخانه بافت بلوچ احیا شود

استاندار اصفهان گفت: قرار است شورای عالی منطقه ویژه علم و فناوری در 
وزارت علوم و تحقیقات و فناوری تشکیل شود تا در استان های مختلف کشور 
همچون اصفهان، یزد، خراسان رضوی، آذربایجان این منطقه ویژه تشکیل شود.
 عباس رضایی در جلسه ویژه علمی و فناوری در استانداری اصفهان اظهار 
داشت: بیش از ۵00 شرکت دانش بنیان در شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 

مستقر هستند و بیش از هفت هزار نیروی کار در آن مشغول به کار هستند.
 به گزارش خبرگزاری برنا ، وی ادامه داد: مهم ترین چالش ایجاد منطقه ویژه 
علم و فناوری عدم وجود ساختار متناسب با آن است البته مدیرت عالی استان از 

مشارکت بخش خصوصی در این خصوص استقبال می کند.
 استانداراصفهان  تصریح کرد: قرار است شورای عالی  منطقه ویژه علم و فناوری 
در وزارت علوم و تحقیقات و فناوری تشکیل شود تا در استان های مختلف کشور 

همچون اصفهان، یزد، خراسان رضوی، آذربایجان این منطقه ویژه تشکیل شود.
رضایی با اشاره به اینکه شهرک علمی و تحقیقاتی در اصفهان می تواند برای 
شکل دهی منطقه ویژه علم و فناوری را به بهترین شکل هماهنگی لازم را داشته 
باشد اظهار داشت: دلیل این امر نیز ظرفیت های بسیار خوبی است که در شهرک 

علمی و تحقیقاتی فراهم شده است.  
وی خاطرنشان کرد: مقرر شد کمیته ای متشکل از رئیس شهرک علمی و 
تحقیقاتی و چند کارشناس مربوطه با مسئولیت معاونت توسعه مدیریت و منابع 

استان تشکیل و مشکلات احصاء و به تهران منعکس شود.
  سید حسن قاضی عسگر، معاون هماهنگی امور اقتصادی و استانداری اصفهان 
نیزدر این جلسه گفت: نقاط قوت شهرک های فناوری و علمی- تحقیقاتی را باید 
با تمام توان تقویت کرد. وی ادامه داد: شرکت های دانش بنیان باید شناسایی و 
به یکدیگر و نیز به شهرک  علمی- تحقیقاتی متصل و مرتبط شوند که در این 

صورت منطقه های ویژه علم و فناوری خوبی خواهیم داشت.
 معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری اصفهان تصریح کرد: 
ما در اصفهان و در امر جریان توسعه صنعتی خوب پیش رفته ایم اما به شدت به 

جریان های توسعه سیستمی و یادگیری نیازمندیم.
قاضی عسگر نساجی و پوشاک را اولویت استان دانست و گفت: اصفهان باید در 
حوزه علم و فناوری در موضوعات حمل و نقل ریلی، گردشگری، کشت گلخانه 
ای، ساخت تجهیزات پزشکی، بایوتکنولوژی و شهر هوشمند نیز به فعالیت 

بیشتری بپردازد.

استاندار اصفهان مطرح کرد: 
نساجی و پوشاک اولویت اصفهان است
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سیدحسن قاضی عسکر در نشست خبری به مناسبت هفته دولت اظهار داشت: 
به دنبال رفع مشکلات طرح های صنعتی، فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران و به 
نوعی شکار سرمایه گذاران در استان اصفهان هستیم. وی با بیان اینکه نرخ بیکاری 
استان در در ۳ ماه نخست امسال از 14.1 به 10.7 درصد کاهش یافته است، افزود: 

هدف اصلی رسیدن نرخ بیکاری استان به کمتر از ۵ درصد تا پایان امسال است. 
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون   ، تسنیم  خبرگزاری  گزارش  به 
اصفهان با اشاره به تشکیل کمیته های تخصصی برای رفع مشکلات استان ادامه 
داد: صنعت نساجی و پوشاک جزو اولویت های ما است و به دنبال احداث ۲ شهرک 
پوشاک در اصفهان و کاشان هستیم که زمین آنها انتخاب شده است. در مدیریت 

مصرف آب نیز اصلاح الگوی کشت توسط جهاد سازندگی دنبال می شود. همچنین 
امسال نزدیک به 1400 هکتار گلخانه در حال ساخت در استان است.  وی با اشاره 
به راه اندازی کلینیک درمان مشکلات اقتصادی گفت: فعالان اقتصادی بعدازظهر 
روزهای یکشنبه و بدون وقت قبلی مراجعه کرده و مشکلات خود را مطرح می کنند 

و تلاش می کنیم مشکلات آنها را رفع کنیم.
 قاضی عسکر در پاسخ به اینکه چرا اخیراً محموله گوشت تنظیم بازار اختصاص یافته 
به استان اصفهان به تهران فرستاده شده است، بیان کرد: تنها یک محموله بود که 
متأسفانه بازار اصفهان در آن روز ظرفیت پذیرش آن را نداشت و آن را به تهران 
فرستادند. هم اکنون 11 شرکت را در استان شناسایی کرده ایم که برای تنظیم بازار 
از خارج گوشت وارد کنند چون نمی توانیم از تولیدکننده داخلی انتظار داشته باشیم 
صادرات نداشته باشد. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان با اشاره به 
برنامه ریزی برای راه اندازی چهار  شیمی پارک در استان اصفهان برای توسعه صنایع 
شیمیایی خاطرنشان کرد: تولید مواد شیمیایی تخصصی یکی از زمینه هایی است که 

می تواند اشتغال و ارزش افزوده زیادی برای کشور به ارمغان بیاورد.
در  نفر  اصفهان گفت: 71۳4  تحقیقاتی  و  درباره وضعیت شهرک علمی   وی 
شرکت های دانش بنیان این شهرک مشغول به کار هستند و بخش خصوصی ۳40 
میلیارد تومان در آن سرمایه گذاری کرده و میزان گردش مالی این شرکت ها 1470 
میلیارد تومان است. از پیشکسوتان علم و فناوری استفاده کردیم تا فارغ التحصیلان 

با حضور در شرکت های دانش بنیان بتوانند از پیشران ها استفاده کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان: 
2 شهرک نساجی در استان اصفهان ایجاد می شود

شرکت آرکا پوشش کاسپین با هدف اشتغال زایی برای ۲00 نفر سالانه و تولید 
ظرفیت ۳00هزار عدد انواع محصولات نساجی افتتاح شد.

شرکت آرکا پوشش کاسپین که تولید کننده انواع پوشاک امدادی،نظامی و چادر 

کمپینگ است در فضایی 1۲00متری و با سرمایه گذاری 4۵ میلیارد ریالی با حضور 
ارسلان زارع، سرپرست استانداری گیلان و مسئولان دستگاه های اجرایی استان 
در رشت به بهره برداری رسید.  به گزارش  ایلنا،   این شرکت با اشتغال زایی برای 
۲00 نفر سالانه تولید ظرفیت ۳00هزار عدد انواع این محصولات را دارد که توسط 
کارآفرین سخت کوش ابراهیم اخوان ایجاد گردیده و از هیچ تسهیلات بانکی 

استفاده نکرده است.
سرپرست استانداری گیلان در این افتتاح با بیان اینکه یک هزار و ۲6 پروژه با 
اعتباری بالغ بر یک هزار و ۵۳6 میلیارد تومان در استان گیلان همزمان با هفته 
دولت به بهره برداری می رسد، افزود: افتتاح این میزان پروژه می تواند گواهی بر 

بطلان ادعاهای دشمنان مبنی بر وجود رکود و بحران در کشور باشد .
 ارسلان زارع با اشاره به اینکه بیش از هزار میلیارد تومان از اجرای پروژه های 
مذکور با مشارکت بخش خصوصی بوده، این امر را نشانگر اهتمام همه جانبه دولت 

و ملت و هم افزایی جمعی برای اعتلای ایران سربلند خواند.

شرکت آرکا پوشش کاسپین در رشت به بهره برداری رسید
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نانو شدند.   با فناوری  محققان موفق به ساخت و تولید دستکش های ضد آب 
بررسی محصولات نانو و ارائه تاییدیه نانو مقیاس به آنها از جمله فعالیت های مهم 
ستاد توسعه فناوری نانو از چهار سال گذشته بوده است. در واقع بررسی مواد و 
محصولات تولید و عرضه شده در حوزه فناوری نانو، سبب شفافیت بازار محصولات 
نانو شده و به  ارتقای کیفی این محصولات و افزایش اعتماد مصرف کنندگان کمک 
می کند. به گزارش مهر، یکی از این محصولات که توسط محققان به تولید رسیده 
دستکش های ضد آب نانو هستند که ستاد توسعه فناوری نانو، آن را تایید کرده است.

 دستکش های صنعتی به گونه  ای طراحی شده است که دست را در برابر خطرات 
فیزیکی و مکانیکی حفاظت کنند. همچنین به دلیل استفاده مداوم در حین کار لازم 

است خواص ضدسایشی و مقاومت به پارگی و سوراخ شدن نیز داشته باشند.
 برای کاربردهای خاص دیگر، چنانچه دست در معرض مواد شیمیایی و مشتقات 
نفتی و غیره قرار بگیرد، دستکش های دیگری طراحی شده  اند که  مقاومت شیمیایی 
بسیار خوب در مقابل پاک کننده  ها، مشتقات نفت و حلال  های صنعتی و نفوذناپذیری 

در مقابل انواع عوامل بیولوژیک پاتوژن را تامین کند.
 دستکش های ضد برش و سایش نیز برای عملیات سخت و خشن مانند سنگ زنی، 
فلزکاری، پرس کاری و کلیه امور مکانیکی و تعمیرات کاربرد دارند. بنابراین هر یک 
از این دستکش ها با ارائه خواص ویژه، سبب حفاظت دست ها در برابر آسیب  های 
محیطی می  شوند. راحتی دستکش در حین کار و انعطاف پذیری از خواص اصلی 

دستکش است که باید به آن توجه کرد.
 دستکش های صنعتی در حین کار در محیط های مرطوب یا در مجاورت آب ممکن 
است خیس شوند که این موضوع در طولانی مدت موجب ایجاد حس ناخوشایند و 

عوارضی برای دست خواهد شد. 
محصولی که اکنون به تولید رسیده، دستکش های کار با پوشش آبگریز حاوی 
نانوذرات هستند که منظور جلوگیری از جذب سطحی و نفوذ آب به داخل طراحی 
شده اند. بخشی از این دستکش  ها از جنس لاتکس و بخش دیگر از جنس پارچه 
است که خاصیت آبگریزی مربوط به قسمت پارچه  ای است. اکنون این محصول 

گواهینامه نانو مقیاس دریافت کرده و در بازار موجود است.

دستکش کار ضد آب نانو به بازار رسید

عضو هیات رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: 
چرا با گذشت چندین دهه از عمر صنعت نساجی و در کشوری که یکی از بزرگترین 

مصرف کنندگان چادر مشکی است، 94 درصد چادر مشکی وارداتی است؟
حجت الاسلام سیدجواد حسینی کیا اظهار داشت: با گذشت چندین دهه از عمر 
صنعت نساجی در کشور متأسفانه عدم حمایت از این صنعت باعث شده تا نه 
تنها نتوانیم در این بخش فعالیت قابل توجهی داشته باشیم بلکه هر روز شاهد 
تعطیلی واحدهای تولیدی نساجی در کشور باشیم. به گزارش تسنیم، عضو هیات 
رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه باید 
ببینیم چه عاملی نفس تولیدکنندگان نساجی را گرفته که آنها قادر به فعالیت 
نیستند گفت: چرا با وجود نیاز بسیار بالای مصرف کننده ایرانی به چادر مشکی 
فقط یک تولید کننده آنهم با سهم بسیار کم اقدام به تولید چادر در کشور می کند 
و مابقی نیاز بازار ایران به این کالا از محل واردات تأمین می شود. وی با بیان 
اینکه بخش عمده چادر مشکی موجود در کشور وارداتی است افزود: می توان با 
راه اندازی کارخانه هایی در داخل علاوه بر تولید چادر مشکی موردنیاز، اشتغالزایی 

نیز ایجاد کرد. حسینی کیا صادرات چادر مشکی به کشورهای مسلمان را یکی 
از راهکارهای ارزآوری عنوان کرد و گفت: باید مشوق هایی برای سرمایه گذاران 
در نظر گرفت تا خطوط تولید چادر مشکی در کشور فعال شود، به نظر می رسد 
دولت نسبت به این ظرفیت بی تفاوت بوده و اقدام کارآمدی برای رونق تولید 
چادر مشکی در داخل انجام نمی دهد. وی اظهار کرد: باید تسهیلات ریالی و 
ارزی به تولیدکنندگان پرداخت شود تا بتوانند علاوه بر به روزرسانی ماشین 
آلات صنعت نساجی، مواد اولیه با کیفیت را نیز وارد کشور کنند. عضو مجمع 
نمایندگان استان کرمانشاه با بیان اینکه بومی سازی تکنولوژی موردنیاز برای 
تولید چادر مشکی نوعی سرمایه گذاری است بیان کرد: در شرایط کنونی برخی 
خطوط تولید چادر مشکی در کشور فعال است و می توان با صرف هزینه های 
اندک این خطوط را افزایش داد.  وی با بیان اینکه تأمین مواد اولیه یکی از 
چالش های پیش روی صنعت نساجی است گفت: نوسازی صنعت نساجی به 
همکاری دولت نیاز دارد، متاسفانه تاکنون دولت ها از ظرفیت بالای این صنعت 

در ایجاد اشتغال غافل بوده اند.

چرا 94 درصد چادر مشکی مصرفی در کشور وارداتی است؟


